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Allen,

In de call vanochtend met onder meer de minister 2

[EE
von aan bod wat nu de meest prominente vragen / kritieken /

bespreekpunten zijn die steeds terugkomen in de media over het vaccinatiebeleid -en in het verlengde ervan dus ook terug
kunnen komen in de coronadebatten. Ten behoeve van de voorbereiding op het debat van vanmiddag hierbij onderaan mijn mail

kort op hoofdlijnen de belangrijkste vragen / kritieken / bespreekpunten die steeds terugkomen in de media. Indien jullie er

vragen over hebben, weet me dan te vinden!

Groet,

5.1.2e 5.1.2e MA

Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport
Directie Communicatie
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Algemeen
De vragen/ kritieken / bespreekpunten die steeds terugkomen in de media zijn grofweg in te delen langs drie lijnen: 1) de

strategie (de keuzes achter het vaccinatiebeleid); 2) de praktische uitvoering (van het vaccinatiebeleid); en 3) de communicatie

(over het gekozen beleid en de uitvoering ervan)

Strategie:
¢ -Veel aandacht in de media en bij stakeholders voor het tempo van vaccineren. Dat zou omhoog kunnen indien ervoor

wordt gekozen zoveel mogelijk mensen eerst de 1° prik te geven. Veel vergelijkingen met het 'succesverhaal' in de UK.

Dominante vraag daarbij: 'waarom doet Nederland dat niet?"

+ Aanhoudende kritiek in de media en bij stakeholders (vooral ziekenhuizen) op de volgorde van vaccineren. Er had

gekozen moeten worden eerst de groep te vaccineren die vaker op de IC's belanden: (kwetsbare) 60-plussers. Dominant

frame in de media: 'Nu moeten we wachten tot deze grote groep is gevaccineerd waardoor we pas veel later uit de

lockdown kunnen dan wanneer we wel bij deze groep waren begonnen!' Gezien de sombere boodschap in de persco van

gisterenavond, zal dit punt in de beeldvorming een stuk belangrijker worden, zeker voor de criticasters in de Kamer!

+ Aanhoudende kritiek en onduidelijkheid over de keuze achter de voorraad die wordt aangehouden. Terugkerend frame

is: 'Er liggen honderdduizenden prikken op de plank’. Terugkerende vraag daarbij: 'waarom prikken we die niet weg?!"
+ NB: de aantallen die in het coronadashboard worden genoemd (600.000) zijn aangepast door het RIVM en VWS na

vragen van de NOS over de ongebruikte voorraad. Dit ligt in de Kamer gevoelig omdat zij de minister vaker proberen
aan te vallen door hem te verwijten 'met cijfers te goochelen'!

Praktische uitvoering:
e¢  -Kritiek op het tempo van vaccineren heeft ook een uitvoeringscomponent: namelijk aanhoudende kritiek op de GGD die

‘moet opschalen' op desnoods 24/7 prikken te kunnen zetten. Aanhoudend ongeloof over het beeld dat de GGD "haar

zaakjes niet op orde heeft’, terwijl het 'al heel lang wist wat er van hen verwacht zou gaan worden’. De vraag 'waarom

wordt het leger niet ingezet?' blijft maar oppoppen in de (sociale) media.

+ De keuze achter de omvang van de ongebruikte voorraad krijgt ook een uitvoeringskant wanneer media aandacht

schenken niet aan de vraag waarom die voorraad er is, maar hoe je die zou kunnen inzetten. Op social media veel

vragen over de voorraad. Mensen snappen werkelijk niet wat het idee erachter is en zien het als prikken die je -als je
echt zou willen -vandaag nog in een arm zou kunnen zetten. 'Elke prik telt'.

« NB: vragen op de loer in hoeverre de problemen tussen de EU en het VK (en de rol van Halix daarbij) invlioed gaan

hebben op de beschikbare voorraad vaccins voor Nederland. Het 'gedoe’ voedt de onrust onder mensen ("Zijn er straks

wel voldoende vaccins voor Nederland") en zet meer druk op het wegwerken van de ongebruikte voorraad.

Communicatie

+ De ontwikkelingen rond AstraZeneca hebben een boost gegeven aan aandacht voor de veiligheid van dit - maar ook de

andere - vaccins. De kritiek op de communicatie vanuit VWS neemt toe. VWS zou meer kunnen doen om het
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'imagoprobleem’ van het AstraZenece-vaccin weg te werken. Zeker nu de inzet van de vaccins zo zijn gekoppeld aan

wanneer Nederland uit de lockdown kan, zal de druk worden opgevoerd op VWS om er alles aan te doen om te zorgen
dat mensen het AZ-vaccin vertrouwen en de komende tijd die prik gaan halen.

+ Nog altijd veel onduidelijkheid over de rol van het vaccinatiepaspoort. Het blijft onduidelijk hoe dat zich gaat verhouden

tot de andere middelen die - in de CoronaCheckapp - gebruikt kunnen worden om mensen wat meer vrijheden te geven.
Het zit nu nog te veel in de hoek van 'indirecte dwang' (de naam, paspoort helpt daarbij ook niet natuurlijk!). Ten

tweede wordt de vraag gesteld wat de rol Uberhaupt zal zijn wanneer in de zomer iedereen een eerste prik heeft gehad
en een deel ook de tweede prik? 'Wat voegt dat paspoort dan toe?’ Of heeft het alleen een rol in reizen binnen Europa?
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